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پرسپولیسپاسخبازارگرمیهارامیدهد

یحیی، فرجی و عباس زاده را نخواست
نبرد هفته سیزدهم برای پرسپولیسی ها یکی از حساس ترین بازی های این تیم 

در نیم فصل اول به شمار می رفت و سرخ ها می دانستند که اگر چشم به این دارند 

که در پایان نیم فصل اول رنگ صدر جدول را به خود ببینند، باید از این میدان با 

دست پر خارج شوند و عملی کردن این کار آن هم در تبریز برابر تراکتور پرستاره 

کار ساده ای نبود که سرخ ها از انجام آن خیال شان راحت باشد. 

شاگردان یحیی که در نیمه اول این دیدار نتوانستند نمایش چندان چشمگیری 

از خود به معرض نمایش بگذارند، در نیمه دوم تیمی متحول شـــده نشان دادند 

و توانســـتند با گلی که در دقیقه 8 نیمه دوم به ثمر رســـاندند، به آنچه در ذهن 

می پروراندند دست پیدا کنند و حالا امیدوارانه تر در 3 هفته آتی به میدان بروند 

و سرنوشت آنها برای رتبه نهایی شان در نیم فصل اول لیگ بیستم دست خودشان 

باشـــد و بتوانند با دستیابی به حداکثر امتیازات تا پایان بازی هایشان، امید اول 

برای قهرمانی نیم فصل اول لیگ برتر بیســـتم باشند و با جذب نفرات جدید تیم 

کامل تری را در نیم فصل دوم روانه میدان کنند. 

 فرجی از لیست یحیی خارج شد

همان طور که چندی پیش نوشـــتیم، پرسپولیسی ها برای فصل نقل وانتقالات 

زمستانی به دنبال جذب 2 مدافع آخر برای تیم شان هستند تا درصورت مصدومیت 

یا محرومیت محمدحسین کنعانی زادگان و سیدجلال حسینی، نفرات جایگزین 

بتوانند خیال کادرفنی را از بابت خط دفاع راحت کنند و توان جنگیدن در لیگ 

برتر، جام حذفی و لیگ قهرمانان آسیا را داشته باشند. 

در این بین از گزینه های یحیی برای این پست، ایمان سلیمی راهی فوتبال اروپا 

شد تا عملا سرخ ها قید او را بزنند و حالا شنیده می شود یحیی گل محمدی نام 

فرشاد فرجی که از ابتدای فصل برای سرخپوش شدن کاندیدا بود را نیز از لیست 

خود خارج کرده و از مدیران باشگاه خواسته که مذاکرات با این بازیکن را متوقف 

کنند و این یعنی اینکه یحیی گزینه های دیگری را در ذهن دارد. 

 عباس زاده منتفی شد

محمد عباس زاده ســـال ها قبل سابقه پوشـــیدن پیراهن پرسپولیس را داشته و 

گل های حساســـی را هم برای این تیم به ثمر رســـانده بود، در تیم های نساجی 

قائمشـــهر و تراکتور فصل جاری عملکرد قابل قبولـــی از خود به معرض نمایش 

گذاشت و امســـال هم تبدیل به برترین گلزن تیمش شده است. همین خوش 

درخشـــیدن او در فصل جاری برای تیم تبریزی باعث شـــد تا نام او باز هم بر سر 

زبان ها بیفتد و خیلی ها او را گزینه سرخ های تهرانی برای قدرتمندتر کردن خط 

آتش تیم شان در نیم فصل دوم معرفی می کردند. البته این گمانه زنی ها چندان 

دور از واقعیت نبود و ظاهرا پرسپولیسی ها چندی پیش برای به خدمت گرفتن این 

بازیکنان مذاکراتی را با مدیران تراکتور انجام دادند، ولی روند یارگیری سرخ ها 

و همچنین خواسته مدیران تیم تبریزی باعث شد پرسپولیسی ها قید جذب این 

بازیکن را هم بزنند تا این انتقال نیز منتفی شود. 

ظاهرا تراکتوری ها به ســـرخ های تهرانی پیشـــنهاد داده اند که درقبال محمد 

عباس زاده، پرسپولیسی ها امید عالیشاه را به تبریز بفرستند که البته این موضوع 

با مخالفت مدیران سرخ همراه شده است. 

البتـــه بعد از اینکه مهدی ترابی در گفت وگوی تلفنی اش به یحیی گل محمدی 

این قول را داد که بعد از بازگشت به تهران با پرسپولیس قرارداد ببندد و نیم فصل 

دوم را با پیراهن این تیم سپری کند، یحیی از جذب عباس زاده منصرف شده بود. 

سرمربی سرخ ها بر این باور است که با حضور بازیکنی مثل ترابی که جنب وجوش 

زیادی دارد و دوندگی اش بی امان اســـت، جذب عبـــاس زاده چندان به کارش 

نمی آیـــد، چراکه ایـــن بازیکن هم فوتبال کم تحرکی دارد و چارچوب شناســـی 

بزرگ ترین خاصیت فوتبالی این بازیکن است. 

یحیی معتقد است اگر قرار باشد بازیکن جدیدی در خط حمله به خدمت بگیرد، 

ترجیح می دهد مثل علی علیپور باشد، چراکه فوتبال عباس زاده شبیه به فوتبالی 

است که مهدی عبدی ارائه می کند و چندان به سیستمی که او برای تیمش درنظر 

گرفته کمک نمی کند. 

با این اوصاف به نظر می رسد علاوه بر منتفی شدن حضور عباس زاده، مهدی عبدی 

هم در نیم فصل دوم شانس کمتری برای بازی کردن در ترکیب ثابت تیمش دارد. 

 باشگاه پرسپولیس بساط بازارگرمی را جمع می کند

با نزدیک شدن به فصل نقل وانتقالات زمستانی گمانه زنی ها درخصوص جابه جایی 

بازیکنان بین تیم های لیگ برتری آغاز شده و هر روز خبر جدیدی از حضور یک 

بازیکن در تیم دیگر می شنویم. در این بین برخی از بازیکنان و البته واسطه هایشان 

از آب گل آلـــود ماهی می گیرند و برخی نام هـــا را برای حضور در تیم های بزرگ 

مطرح می کنند. 

در این بین جعفر سمیعی که به تازگی پای به عرصه فوتبال گذاشته و با این گونه 

اتفاقات بیگانه اســـت، درخصوص برخی نام ها که برای پیوستن به پرسپولیس 

مطرح شده واکنش نشان داده و از کارمندان باشگاه خواسته که دربرابر این موارد 

عکس العمل نشان بدهند. 

حالا قرار اســـت اگـــر در روزهای آتی برخی نفرات که این روزها حســـابی با نام 

پرسپولیس بازارگرمی می کنند، کارشان را ادامه دهند، باشگاه پرسپولیس رسما 

این نام ها را تکذیب کند. 

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

تراکتوراینروزهاشـــرایطخوبیندارد؛فصلراباعلیرضامنصوریانآغاز

کردولینتیجهنگرفتومسعودشجاعیبهعنوانسرمربیموقتهمراه

بـــاعباسچمنیـــانکاررادراینتیمپیگرفتندولـــیآنهاهمدوایدرد

اینتیممطرحوریشـــهدارنبودند.نتایجبدباعثشدههوادارانتراکتور

علیهمدیرانباشگاههمموضعبگیرندچراکهمعتقدندامسالهمخبری

ازقهرمانیلیگنخواهدبودوشـــایدحتیقهرمانیجامحذفیکهفصل

گذشـــتهباســـاکتالهامیکسبشدهمامســـالبهآنهانرسد.الهامی

درحالیبـــرایتراکتورجامآوردکهبهخاطراتفاقاتبازیبااســـتقلالبا

محرومیتیطولانیمواجهشـــدوحالاسهروزاستکهمحرومیتشپایان

یافتهاســـت.گفتوگوی»فرهیختگان«باسرمربیفصلگذشتهتراکتور

رادرادامهمیخوانید.

ازاخباربدهفتههایاخیرشـــروعکنیـــم؛فوتبالایرانبافوتمیناوندو

انصاریانداغدارشد.

بله، متاســـفانه این دو بازیکن حیف شـــدند. این موضوع بحث شوک به جامعه 

فوتبـــال نبود بلکه بحث این بود که انســـان ها در این دوره و زمانه چقدر راحت 

جان خود را از دســـت می دهند و ۱۰ روز دیگر همه فراموش می کنند و فقط نام 

آنها و خوبی و بدی انسان ها به جا می ماند. من با هر دوی آنها سابقه کار کردن 

داشـــتم. با مهرداد در جوانان و امید و بزرگسالان پاس همبازی بودم و علی نیز 

در یک سالی که در استقلال توپ می زد به عنوان مربی با او کار کرده بودم. هر 

دوی آنها بچه های خوبی بودند و خوش به حال شان که مردم خاطرات خوشی از 

آنها دارند و کاش همه این طور باشند که وقتی می روند مثل این دو عزیز با عزت و 

احترام از آنها یاد شود. خدا به مادر علی و خانواده مهرداد صبر بدهد. همه اقشار 

مردم از فوتبالیســـت ها و هنرمندان تا مردم عادی همه داغدار و عزادار شدند و 

این همان وفاداری و معرفت مردم و دوستان این دو عزیز است. 

ازآخرینوضعیتخودتانچهخبر.ظاهرامحرومیتتانبهپایانرسید.

بله، چهارشنبه هفته گذشته محرومیتم به پایان رسید و فعلا خبری نیست و در 

خدمت شما هستیم!

باپایانرســـیدنمحرومیتتانپیشنهادیازتیمخاصیبهشمارسیده

است؟

پیشنهاد جدی نداشتم چون محروم بودم البته جزء گزینه های برخی تیم ها بودم 

اما صادقانه گفتم که محروم هســـتم و نمی توانم و دوست نداشتم به تیم هایی 

که خواستار من هستند وعده بدهم. تیم ها نیز در این مدت کمتر تغییر و تحول 

در کادر فنی خود به وجود آوردند. تراکتور هم این شرایط را سپری کرد. آنها هم 

بعد از منصوریان مربی نیاوردند و با مجموعه خودشـــان ادامه دادند. البته تیم 

ماشین سازی هم تغییرات داشت که این تیم هم شرایط مشخصی دارد و همچنین 

نساجی که به نظر من آنها با به خدمت گرفتن مجید جلالی بهترین کار را کردند. 

یکمحرومیتطولانیراســـپریکردیدکهبهنظرمیرسیددراینرابطه

تنهابودیدوآنطورکهبایدوشـــایدمجموعهتراکتورازشـــمادفاعنکرد.

اینمحرومیتراعادلانهمیدانستید؟

شاید این مدت به سختی گذشت اما به نظر من در آینده این اتفاق از هر لحاظ 

بیشـــتر به من کمک می کند. انسان ها موقع شکســـت یا زمانی که چیزی را از 

دســـت می دهند برای بلند شدن به یک اراده نیاز دارند و من سعی کردم در این 

مدت این اراده را به وجود بیاورم اگرچه ســـخت گذشت اما از این موضوع درس 

گرفتم تا دیگر آن را تکرار نکنم. ان شاءالله بعد از این بیشتر بتوانم خودم را کنترل 

کنم. خودم دوست دارم وقتی به فوتبال برگشتم مردم یک ساکت الهامی دیگر 

را ببینند. البته آنهایی که من را می شناسند می دانند واقعا چنین اخلاق کاری 

ندارم و شخصیت من آن ۴۵ ثانیه ای نبود که تلویزیون در فینال جام حذفی به 

تصویر کشـــید اما تمام سعیم را می کنم که از این شرایط به نحواحسن استفاده 

کنم تا دیگر آن اتفاقات تکرار نشود. 

قبولداریدکهتراکتوربهترمیتوانســـتپشـــتشمابایستدوازساکت

الهامیحمایتکند؟

وقتی من را محروم کردند صحبت از محرومیت یک سال تا یک سال ونیمه بود و 

مشخص بود که طولانی مدت باید از فوتبال دور باشم. شاید مدیران تراکتور هم 

حق داشـــتند. وقتی با زنوزی در همان روزهای اول که بحث محرومیت طولانی 

نبود صحبت می کردم حرف از این بود که هر طور شده محرومیت من را کم کنند 

تا کارم را ادامه دهم اما وقتی زمزمه های محرومیت طولانی شنیده شد دوستان 

باید تصمیم دیگری می گرفتند. 

تراکتورالانشـــرایطخوبینداردوحالاکهمحرومیتتانبهپایانرسیده

شـــایددوبارهگزینههدایتاینتیممحســـوبشوید.اگرپیشنهادشود

قبولمیکنید؟

الان تراکتور مربی دارد و هیچ بحثی مطرح نشـــده و وقتی هنوز اتفاقی نیفتاده 

من نمی توانم در این مورد تصمیم گیری کنم. اصلا درســـت نیست من در مورد 

تراکتوری صحبت کنم که مربی دارد. 

بااینوجودتیمتبریزیشرایطفنیخوبیندارد.

این تیم فرازونشیب داشته اما شرایط آنها زیاد هم بد 

نیست. شاید نتایج ایده آل نگرفته اند اما اگر جدول 

را ببینید تیم ها آنقدر به هم نزدیک هستند که با 

یک برد و باخت چند رده بالا پایین می شـــوند و با 

دو برد می توان به جمع مدعیان رسید. 

درایـــنمدتبامســـئولانتراکتورازجمله

زنوزیدرارتباطبودید؟

خیـــر. از روزی که محروم شـــدم با 

هیچ یک از دوســـتان در حوزه 

مدیریـــت یـــا بازیکنان و 

حتی هواداران این تیم 

در ارتباط نبودم. حالا 

شاید در این مدت 

برخی هـــواداران 

برایـــم کامنـــت 

گذاشـــته و روز 

مربی یا در برخی 

مواقع برایم پیام 

می دهنـــد امـــا 

ارتبـــاط دیگری با 

دوستان نداشتم. 

بالاخرهشماتیمراقهرمان

جامحذفیکردیدوسهمیه

آسیاییبرایآنهابهدستآوردید

واینبرایتبریزیهاافتخارکمینبود.

من تنها نبودم و همه تراکتوری ها در آن نقش 

داشتند. از سوی دیگر یک جو خوب در تبریز 

به وجود آمد که باعث شـــد این اتفاق برای تیم 

بیفتـــد. با این حال این اتفاقـــات در فوتبال 

حرفه ای طبیعی اســـت و گاهی اتفاق می افتد که یک مربی حتی نتیجه لازم را 

گرفته و از تیم جدا شـــده اســـت. به طور مثال زیدان قهرمان اروپا شد اما از رئال 

مادرید رفت. 

هوادارانتراکتورازدستمدیرانشاکیهستندوصبرشانبهسررسیده

وصحبتهایهرسالمبنیبراینکهارادهایاستکهنمیخواهندتراکتور

نتیجهبگیردبازهمشنیدهمیشود.

نمی توانم در این خصـــوص صحبت کنم. من حتی اعضای هیات مدیره جدید 

باشگاه را نمی شناسم یا حتی از روزی که آمدم با آقای زنوزی صحبت نکرده ام. 

بنابراین خبر ندارم الان تیم چه وضعیتی دارد و اینکه آیا دنبال مربی هســـتند یا 

خیر فقط می دانم یک مدتی دنبال آقای تقوی بودند یا بحث الکســـاندر نوری 

پیش آمد. با این حال من از این فرصت محرومیت اســـتفاده کرده و سعی کردم 

کارهای عقب افتاده زندگی ام مثل امور دانشـــگاهم را سر و سامان بدهم. البته 

جالب اینکه اسمی سه ماه محروم بودم ولی به طور رسمی پنج ماه این محرومیت 

طول کشـــید و من در این پنج ماه کارهای عقب افتاده زندگی شخصی خودم را 

پیگیری کردم و الان هم راضی هستم به رضای خدا و هر اتفاقی بیفتد می پذیرم. 

گریزیهمبهفینالجامحذفیفصلگذشـــتهبزنیمورفتارعجیبیکه

انجامدادید.واقعادلیلآنرفتارهاچهبود؟

یک خطا در نیم متری من اتفاق افتاد که داور آن را نگرفت و باعث شد تا استقلال 

به وسیله مهدی قایدی به یک موقعیت خطرناک برسد و از آنجایی که متاسفانه 

خطا در فاصله نزدیک من رخ داد و کاملا مشهود بود و کمک داور هم از نزدیک آن 

را می دید باعث شد آن گونه از کوره در بروم. عجیب اینکه خیلی از این صحنه ها 

را وقتی در کمیته انضباطی می دیدم اصلا یادم نمی آمد یعنی آنقدر تحت فشار 

بودم. در هر صورت باید قبول کنم که اشتباه کردم و این اشتباه را می پذیرم. 

جالبایناســـتکهســـرمربیانتیمهایفینالیســـتجامحذفی

هیچکدامامسالباتیمخودادامهندادندوحتیتیمهمنگرفتند

هرچندشـــمامحرومبودیدوعملانمیتوانستید

فعالیتکنیدولیبیرونماندنفرهادمجیدی

ازچرخهمربیـــانلیگکمیعجیببود.

بـــااینحالخیلیهاهـــمگفتنداگر

مجیدییکهفتهماندهبهفینال

جـــامحذفـــیقهـــرنمیکرد

استقلالآنطوردرمشهد

مقابلتراکتوردستوپا

بستهنبود.

در هر صورت این بازی 

از ســـری رقابت هـــای 

حذفی بـــود و یک تیم 

بایـــد برنـــده و درنهایت 

قهرمان می شد. از همان 

ابتدا ســـختی شـــرایط را 

می دانســـتم و در رختکن به 

بازیکنان برخی مسائل را گوشزد 

کردم. ما گل اول را در دقیقه ۱8 زدیم 

و گل ســـوم را در دقیقه 3۹ و من فکر 

نمی کنم هیچ تیمی در آسیا می توانست 

در 2۰ دقیقه به آن استقلال 3 گل بزند. وقتی 

بین دو نیمه به رختکن رفتیم می دانستم شرایط 

به گونه ای است که اگر استقلال زود به گل برسد 

بازی برای آنها برگشته و اگر ما گل چهارم را بزنیم 

شیرازه اســـتقلال به طور کامل از هم پاشیده و 

قهرمانی مان حتمی می شـــود. با این حال در دقیقـــه ۴۹ گل اول را خوردیم و 

استقلالی ها برای برگشت به میدان امیدوار شدند و در ادامه بازی را از ما گرفتند 

و خیلی هم فشار آوردند و بعد هم آن اتفاقات افتاد که منجر به اخراج من شد و 

صحنه هایی که به وجود آمد. 

اگربهآندورانبرگردیمدیگراینرفتاررابروزنمیدهید؟

اصـــلا و ابـــدا چون مهم تر از قهرمانی و آن جام، درســـی بود که از آن اتفاقات و 

محرومیتی که برایم پیش آمد گرفتم بنابراین دوســـت دارم بعد از اینکه برگشتم 

مردم یک ســـاکت دیگـــر را ببینند و مطمئنم این موضـــوع برایم در ابتدای راه 

سرمربیگری سبب خیر خواهد شد. 

قبولداریداگرمجیدیآناتفاقاترارقمنمیزدشایدانسجاماستقلال

همنمیپاشیدودرفینالکاربرایشماسختترمیشد.

الان دیگر نمی توانم بعد از این همه مدت در این خصوص صحبت کنم نظر بدهم 

اما همان زمان هم که این تیم شرایط ایده آل و همه بازیکنان و مربیانش را داشت 

و مجیدی هم قهر نکرده بود در تهران با این تیم مســـاوی کردیم و همه آنها هم 

بودند با این حال طبق برنامه ریزی مان در فینال حذفی می دانستیم که باید به 

اســـتقلال خیلی زود گل بزنیم. ما براساس شرایط استقلال بازی نمی کردیم و 

براساس شرایط خودمان به میدان رفتیم چون هم قسم شده و به هواداران قول 

داده بودیم تا با جام قهرمانی برگردیم. 

درهرصورتاینقهرمانیخیلیبههوادارانتراکتورچسبید.

به نظر من این تیم پتانســـیل آن را دارد که قهرمان لیگ شـــود اما باید قبول کرد 

که همه چیز به موقع اتفاق می افتد و این موضوع هم زمانبر اســـت و نمی شـــود 

یک شـــبه خیلی اتفاقات مهم را رقم زد. الان سال سوم می شود که زنوزی تیم را 

تحویل گرفته و این در حالی اســـت که سال گذشته تراکتور هم سهمیه گرفت و 

هم قهرمان جام حذفی شد و هم در لیگ در کورس مدعیان قرار داشت. در اروپا 

هم تیمی مثل اتلتیکو مادرید در اسپانیا به رئال مادرید و بارسلونا باج نمی دهد 

اما وقتی نگاه می کنید می بینید در ده دوازده ســـال گذشـــته اتلتیکو فقط یک 

قهرمانی دارد در صورتی که این تیم هر ســـال جزو تیم های خوب اســـپانیا و از 

مدعیان قهرمانی به شـــمار می رود یا تیمی مثل پاری ســـن ژرمن که با این همه 

هزینه و برنامه ریزی هنوز نتوانسته قهرمان اروپا شود اما از سوی دیگر تیمی مثل 

لیورپول مثل آب خوردن به فینال می رســـد. این موضوع بحث شخصیت تیمی 

است که تراکتور دارد کم کم به آن می رسد . 

اتفاقاتحاشـــیهدودیداراخیرتراکتورواســـتقلالدرتهرانومشهدو

صحبتهاورفتاریکهمطرحکردیدیکمقداراستقلالیهاراناراحتکرد

چونآنهااعتقادداشتندشماقبلادراینتیمکارکردیدونبایدجلویتیم

سابقخودتااینحدچنینرفتاریرابروزمیدادید.

بله کاملا درست می گویید اما شرایط بازی به گونه ای پیش رفت که این اتفاقات 

افتاد اما در همان زمان هم در فضای هواداری به من می گفتند تو که استقلالی 

هستی این طور بازی می کنی اما برخی مربیان تیم های دیگر راحت هر سال سه 

امتیاز را به تیم های سابق خود می دهند که اتفاقا به آنها گفتم چون استقلالی 

هستیم خیلی از این کار ها نمی کنیم من افتخار می کنم که در استقلال دستیار 

ســـرمربیانی مثل ناصر حجازی که همیشه به او مدیون هستم و صمد مرفاوی و 

امیر قلعه نویی بودم و در این تیم کار کردم. درســـت اســـت در این باشگاه بازی 

نکردم اما جزو آن مربیانی هســـتم که ســـه دوره در این باشگاه مربی بودم و چه 

بســـا دوران مربیگری ام را به این تیم مدیون باشـــم اما از سوی دیگر به تراکتور و 

هواداران این تیم هم دین داشـــتم و دارم. در ســـالی که برای اولین بار سرمربی 

شـــدم آنها با آغوش باز من را پذیرفتند و واقعا پشت من ایستادند. در هر صورت 

من جای دنیزلی آمده بودم و این برای فردی مثل من که می خواستم برای اولین 

ســـال سرمربی یک تیم بشوم، سخت بود اما هواداران تراکتور من را پذیرفتند و 

مدیون آنها هستم. 

الهامیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:تراکتورمربیدارد،نبایددربارهبازگشتصحبتکنم

ومیتم گرفتم مهم تر از قهرمانی درسی بود که از محر
هیچتیمیدرآسیانمیتوانستبهآناستقلالدر۲۰دقیقه۳گلبزند

آرشمحمدی
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